



江西省出版传媒集团有限公司 JIANGXI PUBLISHING & MEDIA GROUP CO., LTD.

中文灭地出版佑媒集团股份有限公司 Chinese Universe Publishing and Media Group Co.,Ltd.

《江右文库》

Jiangyou Wenku





出版单位: 江西人民出版社、江西教育出版社、江西科学技术出版社、江 西美术出版社

Publisher: Jiangxi People's Publishing House, Jiangxi Education Publishing House, Jiangxi Science and Technology Publishing House, Jiangxi Fine Arts

出版时间: 2022年12月~2030年12月 Publishing Date: December 2022 - December 2030

编纂出版《江右文库》是江西省委 省政府着眼江西文化建设全局作出的 重大决策部署。《江右文库》包括"书目编""文献编""方志编""精华编""研 究编"5编,计划编纂出版1600册, 总计约8亿字。

The compilation and publication of Jiangyou Wenku (Jiangxi Library Series) is a major strategic decision made by the Jiangxi Provincial Committee of the Communist Party of China and the Jiangxi Provincial People's Government, aimed at advancing the overall development of Jiangxi's cultural initiatives. The series comprises five divisio ns:"Bibliography,""Historical Documents," "Local Chronicles," "Essence Selections," and "Research Studies." The project plans to compile and publish 1,600 volumes, totaling approximately 800 million Chinese characters.

《从张骞到马可・波罗:丝绸之路十八讲》

From Zhang Qian to Marco Polo: Eighteen Lectures on the Silk Road



出版单位: 江西人民出版社 Publisher: Jiangxi People's Publishing House 出版时间: 2022年11月 Publishing Date: November 2022

本书是一部图文并茂的丝绸之路简史,是近年来研究解读丝绸之路的扛鼎之作, 中国敦煌吐鲁番学会会长、北京大学史学家荣新江权威作品。全书综合运用中外稀见 历史文献、最新考古资料和权威科研成果,通过对丝绸之路的走向、城镇、战事、物 质交流、人口流动、政权与聚落、考古发掘与文化遗存等18个问题的深度分析,阐述 了丝绸之路在中外文明交流互鉴中的辉煌历史,呈现了中华文化的深厚底蕴,挖掘了 丝绸之路的丰富内涵和时代价值,博雅而厚重,对我们理解共建"一带一路"的世界 意义具有十分积极的作用。

As the masterpiece of studying and interpreting the Silk Road in recent years, it is a brief history of the Silk Road with both pictures and texts. It is the authoritative work of Mr. Rong Xinjiang, president of the Dunhuang Turfan Society of China and historian of Peking University. It makes comprehensive use of rare historical documents, the latest archaeological data and authoritative scientific research achievements at home and abroad. Through in-depth analysis of 18 issues, including the direction of the Silk Road, towns, wars, material exchanges, population movements, political power and settlements, archaeological excavations and cultural relics, the book expounds the glorious history of the Silk Road in the exchanges and mutual learning between the Chinese civilization and foreign civilizations, and presents the profound connotation of Chinese culture, digging the rich connotation and era value of the Silk Road. It is both elegant and profound, which plays a very positive role in our understanding of the global significance of the Belt and Road Initiative. The book is profound in thought, exquisite in content, academic, cutting-edge, authoritative and readable.

《新质生产力:强国理论与生产力认识新飞跃》

New-Quality Productive Forces: The Theory of National Strength and a Paradigm Shift in Productivity



出版单位: 江西高校出版社 Publisher: Jiangxi Universities and Colleges Press 出版时间: 2024年8月 Publishing Date: August 2024

本书从政治经济学视角系统解读新质生产力的理论内涵、核心要义、时代意义、发 展举措,深入阐释新质生产力与中国式现代化等重大命题、重大体制、重大领域的内在 关系,帮助正确理解新质生产力、深化对新质生产力的认识。

This book analyzes new qualitative productive forces from a political-economic perspective, examining their theoretical essence, contemporary relevance, and developmental strategies. It explores their intrinsic links with Chinese modernization, institutional frameworks, and key sectors to enhance comprehension and deepen understanding of this transformative economic concept.

《小熊壮壮》(30册)

Johnny the Little Bear (30 Volumes)



出版单位: 江西教育出版社 Jiangxi Education Publishing House 出版时间: 2025年1月 Publishing Date: January 2025

本书是北京师范大学文学院陈晖教授写给学龄前儿童的一套中文分级图 画书,集文学性、艺术性、功能性于一体,围绕小熊壮壮一家温暖而有趣的 成长故事, 让孩子们在故事中感受爱与成长, 在情境中伴随识字。

Johnny the Little Bear is a Chinese graded picture book for preschoolers written by Prof. Chen Hui from the College of Literature of Beijing Normal University. It combines literature, artistry and functionality, and centers on the warm and interesting growth story of Little Bear Johnny's family, so that children can feel love in the story, and learn the words in

《中药固体制剂创新理论与产业化关键技术》

Theory of innovation and key technology of industrialisation of solid preparations of traditional Chinese medicine



出版单位: 江西科学技术出版社 Publisher: Jiangxi Science and Technology Publishing House 出版时间: 2023年9月 Publication Date: September 2023

本书结合国内权威专家最新科研成果,围绕让中药固体制剂产业"提质、增效、 绿色、升级"的目标,从理论与技术两方面,介绍如何基于中医思维设计现代中药固体 制剂及中药固体制剂各生产环节的关键技术和装备,阐释中药固体制剂产业化的系统解 决方案, 重点探讨制剂技术与装备深度融合策略及中药固体制剂产业未来发展方向。

Combining the latest scientific research results of authoritative experts in China, this book focuses on "improving quality, increasing efficiency, greening and upgrading" of the solid preparation industry of traditional Chinese medicine, introduces how to design modern TCM solid preparations based on traditional Chinese medicine thinking, and the key technologies and equipments of each production link of

TCM solid preparations from both theoretical and technological perspectives, explains the systematic solutions for its industrialisation, and discusses the strategy of the in-depth fusion of the preparation technologies and equipments as well as the direction of future development of TCM solid preparations industry.

《宁夏寻宝记》

Treasure Hunt in Ningxia



出版单位:二十一世纪出版社 Publisher: 21st Century Publishing Group 出版时间: 2025年5月 Publishing Date: May 2025

风靡中小学校园、总销售册数破亿的"大中华寻宝系列"重磅出新!这一次,去 星星的故乡寻宝!西夏天书里的古老密码,妙音鸟雕塑的神秘踪迹,指引寻宝少年在 宁夏的秀丽山河与历史遗迹中寻找真相……《大中华寻宝系列 32 宁夏寻宝记》以精彩 逗趣的漫画为表现形式, 以紧张刺激的寻宝故事为载体, 带领小读者深入了解大美宁 夏的人文地理知识和历史文化风情,共同奔赴一场精彩纷呈、趣味非凡的纸上寻宝之旅。

This book is the latest title of "The Great China Treasure Hunt" series. With over a hundred million copies being sold, this is a popular educational comic series among primary and secondary schoolers. This time, readers will follow the team of little treasure hunters to go to the "home of the star" and find the treasures' whereabouts among the magnificent landscape and historical sites in Ningxia. The

geography, historical artefacts, culture and art, and rich resources of Ningxia are all woven seamlessly into the story.

《汉语词汇通史 第一辑》

A General History of Chinese Vocabulary (5 Volumes)



出版单位: 百花洲文艺出版社 Publisher:Baihuazhou Literature and Art Press 出版时间: 2023年5月 Publishing Date: May 2023

《汉语词汇通史》是我国第一部多卷本汉语词汇通史,第一辑包含西周卷、春 秋卷、战国 - 秦卷、西汉卷、东汉卷。本书主要根据汉语词汇发展演变的内因、外 因和事实,把自西周至民国的词汇史分为15个共时系统,详细描写各个共时词汇 系统中不同层次、不同类型新质要素的成长,旧质要素的传承、消亡,考察词汇发 展演变过程,建构较全面的汉语词汇发展演变的通史系统,深度揭示汉语词汇发展

A General History of Chinese Vocabulary is the first multi-volume comprehensive history of Chinese vocabulary in China. The first set includes the Western Zhou, the Spring and Autumn, from the Warring States to Qin, Western Han, and Eastern Han Dynasty. This book mainly divides the vocabulary history from the Western Zhou Dynasty to the Republic of China into 15 synchronic systems based on the internal and external factors and facts of the development and evolution of Chinese vocabulary. It describes in detail the growth of new qualitative elements at different levels and types in each synchronic vocabulary system, the inheritance and disappearance of old qualitative elements, and constructs a comprehensive general history system of the development and evolution of Chinese vocabulary, deeply revealing the laws of the development and evolution of Chinese vocabulary.

《走向胜利:致敬抗战木刻》

Towards Victory Saluting Anti-Fascist War Woodcuts



出版单位: 江西美术出版社有限责任公司 Publisher: Jiangxi Fine Arts Publishing House 出版时间: 2025年5月 Publishing Date: May 2025

本书以中英对照、图文并茂的形式展现了 20 世纪三四十年代中国青年木刻家在抗日 战争期间创作的木刻版画作品及围绕抗战进行的艺术活动。书中收录了200余件木刻版画、 历史文献和近40篇介绍木刻艺术家及讲述其在抗战时期进行艺术交流的相关事迹的文章。 本书旨在通过经典版画作品,歌颂中国人民抗日战争为世界反法西斯战争胜利作出的伟大

This book, presented in bilingual Chinese and English with rich illustrations, showcases the woodcut works created by Chinese young woodcut artists during the War of Resistance Against Japanese Aggression in the 1930s and 1940s, as well as their artistic activities related to the war. The book includes over 200 woodcut

prints, historical documents, and nearly 40 articles that introduce the woodcut artists and recount their artistic exchanges during the war period. This book aims to praise the great contributions of the Chinese people's war of resistance to the victory of the global anti-fascist war through these classic woodcut works.

《中国景德镇陶瓷窑炉变迁史》

Evolution of Ceramic Kilns in Jingdezhen, China



出版单位:红星电子音像出版社 Publisher: Hong Xing Electronic Audio & Video Publishing House 出版时间: 2024年8月 Publish Date: August 2024

本专题片讲述了景德镇陶瓷窑炉的发展历程,探索历代窑工火土相生之技艺,重点 阐述各时期景德镇陶瓷窑炉结构演变、窑业遗存特色,以及新中国成立后,景德镇现代 窑炉在学习中追赶,在创新中超越的历程。是全国第一部全面系统介绍景德镇窑炉历史 的纪录片。

This documentary series chronicles the evolution of ceramic kilns in Jingdezhen, exploring the ancient craft of harmonizing fire and earth perfected by generations of kiln artisans. It highlights the structural transformation of Jingdezhen's kilns across historical periods, the distinctive features of preserved kiln sites, and the modern advancements in kiln technology after the founding of the People's

Republic of China, showcasing how Jingdezhen's contemporary kiln industry has caught up through learning and surpassed through innovation. As the first comprehensive and systematic documentary in China dedicated to the history of Jingdezhen kilns, it offers an unparalleled exploration of this pivotal chapter in ceramic heritage.

《求五谷》

Pleading for the Five Grains



出版单位: 中国和平出版社 Publisher: China Peace Publishing House 出版时间: 2025年6月 Publish Date: June 2025

很久以前,洪泽湖一带是上天眷顾的宝地,沃野千里,良田万顷, 年年丰收。人们吃穿不愁,渐渐变得游手好闲,铺张浪费。水神娘娘 看到了,很生气,上天向玉皇大帝报告。玉皇大帝立刻命令五谷神下 凡, 撸光地里长的所有穗子! 眼看就要闹饥荒, 小猫、小狗、小公鸡、 小兔和小老鼠都跑到五谷神面前求情。他们成功了吗?

Long ago, the area around Hongze Lake was a blessed land favored by heaven a vast expanse of fertile fields stretching thousands of miles, yielding abundant

harvests year after year. People, free from worries about food and clothing, gradually became idle and extravagant, squandering their resources. Seeing this, the Water Goddess (Niangniang) grew angry and reported it to the Jade Emperor in heaven. The Jade Emperor immediately commanded the God of Grains to descend to the mortal realm and strip away all the grains from the plants! Facing imminent famine, a kitten, a puppy, a little rooster, a rabbit, and a little mouse all rushed to plead before the God of Grains. Did they succeed?